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تونل زمان

 یک استقلالی رفت 
یک پرسپولیسی برگشت

شهروند| یک ســال قبل در چنین هفته ای )7 تا 
13مردادماه  ســال 1395( اتفاقات ریز و درشتی 
در ورزش ایــران و جهان رخ داد کــه دو طرف آن 

سرخابی های تهران بودند.
قهرمانی اسنوکربازان در جهان

8مردادماه  ســال گذشــته تیم ملی اسنوکر ایران 
یک متشکل از امیر ســرخوش و سهیل واحدی با 
پیروزی 5 بر 2 مقابل تیم چین قهرمان رقابت های 
اســنوکر تیمی قهرمانی جهان شــد. رقابت های 
اسنوکر 6 توپ و تیمی قهرمانی جهان 30 تیرماه 
در شرم الشیخ مصر آغاز شد و با قهرمانی تیم ملی 
اسنوکر ایران یک به پایان رسید. این عنوان تاریخی 
در شرایطی به دست آمد که تیم های ایران دو و سه 

در مرحله یک هشتم پایانی متوقف شدند.
آسیا در تسخیر آسمان خراش ها

دیدار نهایی بیست وچهارمین دوره از رقابت های 
بسکتبال قهرمانی جوانان آســیا 10مردادماه 95 
در تهران برگزار شد که یک ســوی آن تیم ایران و 
طرف دیگر ژاپنی ها بودند. ملی پوشان جوان ایران 
در این مسابقه تیم برتر میدان بودند و با گرفتن انتقام 
شکست دیدار در مرحله گروهی جشن قهرمانی برپا 
کردند. آسمان خراش های ایران که از امتیاز میزبانی 
خود اســتفاده کردند و مجوز حضور در مسابقات 
جهانی را هم گرفتند، بعد از 8 سال سومین قهرمانی 

خود را جشن گرفتند.
دومین یاغی هم برگشت

بعد از این که مهدی طارمی، مهاجم پرسپولیس از 
عقد قرارداد با ریزه اســپور پشیمان شد و به تهران 
بازگشت. رامین رضاییان دیگر یاغی سرخ ها که با 
پشــت کردن به این تیم راهی ترکیه شده بود نیز، 
بعد از شــروع لیگ تصمیم گرفت به تیم سابقش 
بازگردد. 12مردادماه  ســال گذشــته با وساطت 
علی پروین، رضاییان توانســت رضایت مسئولان 
باشگاه پرســپولیس و برانکو را جلب کند و بعد از 
مدتی دوری به تیم سابقش بازگردد تا هر 2 یاغی 
پرسپولیس در لیگ شانزدهم در ترکیب تیمشان به 

میدان بروند. 
افشارزاده رفتنی شد

بهرام افشــارزاده که حدود 2 ســال مدیرعاملی 
باشگاه اســتقلال را برعهده داشت، با نظر محمود 
گودرزی بعــد از کناررفتن از ســمتش در وزارت 
ورزش، 13مردادماه 95 از مدیریت باشگاه آبی پوش 
پایتخت هم برکنار شد. مدیرعامل وقت استقلال 
که به دلیل ســن بالایی که داشــت، مورد انتقاد 
رسانه ها قرار می گرفت، در سکوت از سمتش کنار 
رفت، درحالی  که کارش در نقل وانتقالات به پایان 
رســیده بود. البته وزارتخانه در تصمیمی عجیب 
رضا حسنی خو، مدیرکل حراســت وزارت ورزش 
را جانشین افشارزاده کرد که البته بعد از چند روز 
حسنی خو این سمت را نپذیرفت تا آبی پوشان در 
روزهای آغازین لیگ شانزدهم در بلاتکلیفی محض 

قرار بگیرد.

ورزش جهان

نایب رئیس زندانی یوفا استعفا کرد| آنخل ماریا 
ویار، رئیس فدراســیون فوتبال اسپانیا که به علت 
رسوایی مالی در زمینه رشــوه و پرونده سازی یک 
هفته است در زندان به سر می برد،  از سمت خود در 
یوفا استعفا کرد. او به زودی باید از نایب رئیسی فیفا 

هم استعفا کند.
رئال و بایــرن در فرودگاه با هم مســابقه 
می دهند| تیم بسکتبال بایرن مونیخ می خواهد 
یک فستیوال بسکتبال را در فرودگاه برگزار کند. در 
این تورنمنت رئال مادرید هم حضور دارد. بازی دو 
تیم هم در تاریخ 16سپتامبر قرار است در فرودگاه 
مونشن سنتر و یک سالن رسمی با ظرفیت 1500 

نفر برگزار شود. 
یک میلیــارد یورو خرید بازیکن توســط 
گواردیولا در 9 فصل| گواردیولا در 9 سال تجربه 
مربیگری اش با هدایت بارســلونا،  بایرن مونیخ و 
منچسترسیتی تاکنون یک میلیارد یورو بازیکن در 
نقل و انتقالات خریداری کرده اســت که رکوردی 
خیره کننده به حساب می آید. امسال سیتی برای 
این مربی تا به اینجا 240 میلیون یورو خرج جذب 

بازیکن جدید کرده است.
کری خوانی شدید تایسون برای مک گرگور| 
مایک تایسون، قهرمان پیشین بوکس سنگین وزن 
معتقد اســت که کونور مک گرگور اشــتباه کرده 
است که مبارزه تاریخی و بزرگ و جنجالی بوکس 
با می ودر را پذیرفته اســت و در این مبارزه کشته 
خواهد شد. تایســون در این باره می گوید: »مک 
گرگور در بوکس می میرد. من عصبانی شدم، زیرا 
اول فکر می کردم که آنها از قوانین  MMA استفاده 
می کنند. می ودر تمام عمر خود این کار را انجام داده 
است. از زمانی که بچه بوده اســت. او در 49مبارزه 
بزرگ و رســمی بزرگ بوکس تا کنون برنده بوده 
و هرگز نباخته اســت. با این شرایط مک گرگور با 

قوانین بوکس نمی تواند دوام بیاورد و خواهد مرد!«
امضای قــرارداد نایکی با کودک 9ســاله| 
رسانه های اروپایی خبر دادند که شین کلایورت، 
پسر 9ساله پاتریک کلایورت در اتفاقی بی سابقه با 
کمپانی نایکی قرارداد بسته و از این پس برای این 
شرکت تبلیغ خواهد کرد. شین که در تیم های پایه 
پی اس جی حضور دارد، با وجود ســن اندکش در 
شبکه های اجتماعی بسیار فعال است. برای مثال 
تعداد فالوئرهای اینستاگرام او 118 هزار نفر است و 
کانال یوتیوب او نیز 32 هزار تعقیب کننده دارد؛ به 
طوری که هر ویدیوی او بالای 100 هزار بیننده را به 

خود جلب می کند.

شهروند| نتایج ناامیدکننده تیم ملی والیبال در 
مسابقات لیگ جهانی 2017 شوک بزرگی برای اهالی 
این رشته در ایران بود؛ بعد از ابقای ایگور کولاکوویچ در 
سمت سرمربی تیم ملی و در آستانه مسابقات انتخابی 
قهرمانی جهان ســرمربی مونته نگرویی حالا تدابیر 
ویژه ای را درنظر گرفته تا تیمش بتواند در مسابقات 
آینده روزهای خوبی را تجربــه کند؛ تدابیری مانند 

درنظر گرفتن جریمه مالی برای والیبالیست ها!
جرایم جالب کولاکوویچ

در ســال های گذشــته همواره اخبــاری درباره 
بی نظمی در اردوهای تیم ملی والیبال شنیده می شد؛ 
به خصوص در زمان ســرمربیگری اسلوبودان کواچ 

گفته می شد اختلاف هایی میان بازیکنان و مربیان 
نیز وجود دارد. با این وجود، کولاکوویچ سعی دارد با 
درنظر گرفتن جرایم بازدارنده بی نظمی در تیمش را 
به حداقل برساند. یکی از مواردی که سرمربی تیم ملی 
برای والیبالیست ها درنظر گرفته، جریمه مالی برای 
تأخیر در تمرین است. براین اساس، به ازای 5دقیقه 
تأخیر، 50دلار جریمــه برای بازیکنان درنظر گرفته 
می شود و اگر این تأخیر بیشــتر از 5 دقیقه باشد، از 

تمرین محروم خواهند شد. همچنین کولاکوویچ برای 
مواردی چون زدن توپ زیر تور، استفاده از تلفن همراه 
و... جریمه درنظر گرفته اســت که باعث شده نظم 

اردویی بالاتر برود.
امیدواری سرپرست

یکی از مســائلی که باعــث انتقاد از ســرمربی 
تیم ملی والیبال شــده، ادامه دادن او با همان نفرات 
قبلی اســت. برخی اعتقاد دارند تیم ملی باید پوست 

بیندازد و نفرات جدیدی به عضویتش دربیایند. امیر 
خوش خبر، سرپرست تیم ملی والیبال به این انتقادها 
پاسخ می دهد: »قبول داریم که در لیگ جهانی 2017 
نتایج دلخواه ما به دست نیامد اما این دلیلی نمی شود 
که تقصیر را بر گردن بازیکنان بیندازیم و بگوییم باید 
ترکیب تیم را تغییر دهیم. بازیکنانی در اردوی تیم ملی 
حضور دارند که به  راحتی نمی تــوان از روی نام آنها 
عبور کرد، چون سال ها در تیم ملی زحمت کشیدند. 
وقتی می توانیم بگوییم مشــکل از بازیکنان بوده که 
خدایی ناکرده کم کاری کنند و این موضوع در زمین 
مشهود باشد. بازیکنان ما با تمام توان در زمین حاضر 

شدند«.

 کولاکوویچ نظم والیبالیست ها را در آستانه قهرمانی جهان بالا برد

جریمه دلاری برای تأخیر در تمرین!

گفت وگوی »شهروند« با حمیده عباسعلی و امیر مهدی زاده، دو 
عضو تیم ملی کاراته پس از کسب عنوان سومی جهان

 المپیک توکیو 
در انتظارکاراته  ایران

کیوسک

اصرار لاتزیو برای سردار

روزنامه »کوریره دلو اسپورت« چاپ ایتالیا در 
شماره روز پنجشنبه خود عکس سردار آزمون را 
روی جلد برد و تیتر یک خود را به اصرار لاتزیو برای 

جذب مهاجم ایرانی اختصاص داد.

قیمت واقعی امباپه

روزنامه فرانســوی »اکیپ« گزارشی درباره وضع 
امباپه، بازیکن موناکو دارد. در این گزارش آمده است: 
»باشگاه موناکو حاضر نیست با کمتر از 180 میلیون 
یورو کیلیان امباپه را به رئال مادرید یا منچسترسیتی 

بفروشد.«

شایعه روز

دردسر جدید بوکس با مربی کوبایی
ســرمربی تیم ملی 
بوکــس بــه دلیل دو 
نمی تواند  ستاره بودن 
در مســابقات جهانی 
بوکس سرمربی باشد. 
در مســابقات بوکس 
قهرمانی جهــان که 

شهریورماه  ســال جاری به میزبانی آلمان برگزار 
می شود، تیم ملی بوکس ایران حضور خواهد داشت. 
تیم ملی ایران در این رقابت ها با یک سهمیه حاضر 
می شود و هدایت ملی پوش ایرانی را باربارو فرناندز 
خیمنز کوبایی برعهده خواهد داشت اما احتمالا به 
دلیل دو ستاره بودن نمی تواند به عنوان سرمربی در 
کنار رینگ باشد. با توجه به قانون آیبا تیم هایی که 
در این رقابت ها حضــور دارند، حتما باید به همراه 
خود یک مربی ســه ستاره داشــته باشند. حال با 
توجه به این که از نظر آیبا ســطح مربی کوبایی به 
دلیل دو ســتاره بودن پایین تر از سطح مسابقات 
است. فدراســیون برای این که بتواند از خیمنز در 
این رقابت ها اســتفاده کند، باید یک نفر را از بین 
اکبر احدی، عبدالرضا انصاری، حسین نهرودی و 
غلامرضا کریمی انتخاب کند که هنوز مشــخص 
نیست چه کسی تیم ملی را همراهی خواهد کرد. 
البته این احتمال هم وجود دارد که تیم ملی ایران به 
دلیل نداشتن سرمربی سه ستاره نتواند به مسابقات 

جهانی برود.

آن سوی مرز

شکست تیم رضائیان در بندر مارسی
رامین رضاییان در اولین حضورش در ترکیب تیم 
اوستنده شکست را تجربه کرد. تیم فوتبال اوستنده 
بلژیک در مسابقات رفت مرحله سوم انتخابی لیگ 
اروپا درحالی  کــه رامین رضاییــان را در ترکیب 
داشــت، در بازی خارج از خانه با المپیک مارسی 
فرانسه 4 بر 2 شکست خورد. در این بازی رضاییان 
با شماره 24 به مدت 90دقیقه در ترکیب تیمش 

حضور داشت.

تصمیم پانیونیوس درباره ایرانی ها
تیــم پانیونیوس در بــازی رفت مرحله ســوم 
مقدماتی لیــگ اروپا میهمان تیــم مکابی رژیم 
صهیونیســتی بود و با نتیجه یک بــر صفر مقابل 
این تیم شکست خورد. مسعود شجاعی و احسان 
حاج صفی، ملی پوشــان ایرانی تیم پانیونیوس به 
ســرزمین های اشغالی قدس ســفر نکرده بودند. 
میخائیل گریگوریو، سرمربی تیم پانیونیوس درباره 
حضور مسعود شجاعی و احســان حاج صفی در 
بازی برگشت خانگی مقابل مکابی اعلام کرده که 
بازی کردن این دو بازیکــن در این دیدار در اختیار 

او نیست.

واکنش بردیف به ترانسفر آزمون
سرمربی تیم روبین کازان به پیشنهاد لاتزیو برای 
جذب شاگرد ایرانی و موردعلاقه اش واکنش نشان 
داد. قربان به  ردیف رسما اعلام کرد که هیچ حرفی 
درخصوص جدایی احتمالی سردار آزمون، یوناتان 
و ماکسیم ندارد و اخبار رسانه ها نیز در رابطه با آنها 
صدق نمی کند. او تأکید کرده هنوز پیشــنهادی 
درباره آزمون به باشگاه روبین کازان نرسیده و او بعد 

از دریافت پیشنهادات در این باره تصمیم می گیرد.
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شــهروند| ســعید عبدولی فرنگی کار وزن 
75کیلوگرم تیم ملی کشــتی بعد از کناره گیری 
از رقابت های انتخابی ناگهان تصمیم به بازگشت 
گرفت و جالب اینکه فدراســیون هــم راه را برای 
حضور دارنده برنز المپیک ریو باز کرد. هنوز یک ماه 
از مصاحبه های کوبنده عبدولی علیه مســئولان 
فدراسیون کشــتی و کادرفنی تیم ملی نگذشته 
بود که این کشتی گیر به شکلی کاملا غیرمنتظره 
به تیم ملی برگشت.  در شرایطی که تکلیف تمام 

اوزان تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی 
در رقابت های انتخابی که در اواســط 
تیرماه برگزار شد، مشخص شده بود، 
شــورای فنی تیم های ملی کشتی 
فرنگی تصمیــم گرفت به ســعید 
عبدولی که غیبتش را در رقابت های 
انتخابی بــا گواهی پزشــکی موجه 

کرده بود، فرصــت دوباره ای بدهد. این 
کشــتی گیر که آخرین بازمانده از 
شاگردان بنا در تیم ملی محسوب 

می شود، با نظر شورای فنی قرار 
شد دیروز در مسابقه انتخابی 

شــرکت کند و ابتدا با نفر سوم، سپس با نفر دوم و 
در صورت پیــروزی با نفر اول انتخابی تیم ملی در 
وزن 75کیلوگرم کشــتی بگیرد. عبدولی که نفر 
سوم را از پیش رو برداشت، در مبارزه دوم با عفیفی 
که نفر دوم انتخابی بود، با مصدومیت حریفش به 
دور بعد رسید. درحالی که همه انتظار یک جدال 
جذاب میان این 2 کشــتی گیر را داشتند، اتفاق 
غیرمنتظره ای رخ داد و قهرمان انتخابی این وزن 
حاضر نشد مقابل عبدولی کشتی بگیرد تا او رسما به 
تیم ملی راه پیدا کند و بتواند جواز حضور در 
مسابقات جهانی فرانسه را به دست آورد. 
علی اشکانی، سرمربی تیم ملی کشتی 
فرنگی درباره بازگشت عجیب عبدولی 
می گوید: »من دقیقا نمی دانم چرا بویری 
روی تشک حاضر نشد! به هرحال شورای 
فنی اینطور تصمیم گرفته بود که چنین 
مسابقه ای برگزار شود. با این وضعیت 
نفر اول انتخابی سعید عبدولی است 
اما برای انتخاب نفــر نهایی جهت 
حضور در مسابقات جهانی باید با 

شورای فنی مشورت کنیم.«

شهروند| ماجرای محرومیت 3 بازیکن استقلال 
که به تیم امید دعوت شده بودند و با نظر منصوریان 
به اردوی این تیم نرفتند، حاشیه های زیادی را ایجاد 
کرده اســت. خبر جدید در این باره نامه ای است که 
از باشگاه استقلال به فدراســیون فوتبال ارسال اما 
به طرز مشــکوکی در اتاق دبیرکل ناپدید شده و به 
کمیته انضباطی نرفته است! بعد از دعوت 3 بازیکن 
اســتقلال به تیم امید، کادرفنی استقلال در اردوی 
ارمنستان جلسه ای را برگزار کرد و تصمیم گرفت با 
توجه به مصدومیت پادوانی، مگویان، فرشید باقری 

و امید ابراهیمی، مجید حسینی و امید نورافکن 
به تیم امید نروند اما حضور آرمین سهرابیان و 
مهدی قائدی بلامانع اعلام شد. بر این اساس 
نامه ای از سوی افتخاری، مدیرعامل باشگاه 

به مهدی تاج نوشــته و محتویات جلسه 
کادرفنــی در آن نامه اطــلاع داده 

شد. حالا اما در اتفاقی عجیب 
این نامه به کمیته انضباطی 
ارایه نشده اســت. زمانی 
که منصوریان و افتخاری 
چند روز پیش جلسه ای 

با رئیس کمیته انضباطی برگزار کردند، اســماعیل 
حسن زاده مدعی شــد این نامه در پرونده بازیکنان 
استقلال وجود نداشته اســت و درواقع این نامه مهم 
به دلایلی نامعلوم در دفتر ساکت، دبیرکل گم شده 
است. این که دبیرکل فدراســیون نامه این باشگاه را 
در اختیار کمیته انضباطی قرارنداده، ابعاد این ماجرا 
را بســیار پیچیده تر از قبل می کند. استناد ساکت 
برای محرومیــت بازیکنان اســتقلال در هفته اول 
لیگ البته به ماده ای از آیین نامه انضباطی فدراسیون 
فوتبال اســت که به نظر می رســد هنوز در 
هیأت رئیسه تصویب نشده است. این 
اتفاق سبب شده تا باشگاه استقلال 
به فکر شکایت از فدراسیون فوتبال 
و به خصوص محمدرضا ساکت بیفتد. 
به زعم مسئولان استقلال آنها طبق 
قوانین فیفا وظیفه ای برای در اختیار 
گذاشتن بازیکنان خود در روزهای غیر از 
فیفادی نداشتند و به همین خاطر به دنبال 
احقاق حق خود هستند. شکایت استقلال 
از دبیرکل می تواند اتفاقات پیرامون این 

ماجرا را پیچیده تر کند.

مرد بدشانس کشتی فرنگی به مسابقات جهانی می رود

بازگشت غیرقابل باور عبدولی!
نامه ناپدیدشده، خشم هواداران از دبیرکل را برانگیخت

استقلال به دنبال شکایت از فدراسیون

شهروند| موفقیت های ادامه دار کاراته این روزها بشدت توجه اهالی ورزش را به خود جلب کرده و آخرین 
موفقیت این تیم نیز به بازی های جهانی لهستان برمی گردد که تیم 5 نفره ایران توانست با یک طلا و 4 
نقره در رده سوم قرار بگیرد. ذبیح الله پورشیب تنها طلایی ایران در این رقابت ها بود که با شکست رقیب 
قدیمی اش یعنی »آراگا« از ژاپن به این عنوان رسید. علی اصغر آسیابری، سجاد گنج زاده، امیر مهدی زاده 
و حمیده عباسعلی نیز با شکست در مسابقه فینال به مدال نقره رسیدند تا شهرام هروی و تیمش 2هفته 
بعد از قهرمانی در آسیا نمره قابل قبولی در سطح جهان بگیرند. کاراته که از  سال 2020 به المپیک اضافه 
می شود، با فاصله گرفتن از سایر رشته های رزمی امیدها را برای حضوری قدرتمند در این مسابقات در 
میان مسئولان زنده کرده؛ اگرچه ورزشکاران این رشته خواسته هایی از مسئولان ورزش دارند که هنوز 

عملی نشده است. 

یکی از ملی پوشان پرافتخار ایران در سال های اخیر 
امیر مهدی زاده بود که تقریبا در تمامی رقابت ها سابقه 
قهرمانی دارد. او که بعد از قهرمانی در آســیا همراه با 
تیم ملی کاراته به بازی های جهانی لهستان اعزام شده 
بود، معتقد است دیگر آرزویی جز قهرمانی در المپیک 
برایش باقی نمانده است. در ادامه گفت وگوی روزنامه 

»شهروند« با امیر مهدی زاده را می خوانید.  
  بعد از کسب طلای آسیا، در بازی های جهانی 
نقره گرفتی که البته خیلی به این رنگ عادت 

نداری.
ما بلافاصله بعد از مســابقات قهرمانی آســیا، به 
بازی های جهانــی رفتیــم و در 10 روز 2 بار وزن کم 
کردم که فشــار زیادی به بدنم آورد. با این حال سعی 
کردم بهترین عملکردم را داشته باشــم و تا فینال با 
قدرت پیش رفتم. حتــی در فینال نیز مقابل حریف 
آذربایجانی 2 بر صفر جلو بودم؛ اما متاسفانه درنهایت 
شکست خوردم. می توانستم برنده باشم اما به خاطر 
خستگی زیاد روی اشــتباه خودم باختم. هیچ وقت 
دوست نداشتم شکستم را به مسائل داوری ربط بدهم 
اما داور با تصمیماتش باعث شد من به هم بریزم. بازهم 
خدا را شکر می کنم در 2 هفته در 2 تورنمنت سنگین 

یک طلا و یک نقره کسب کنم.
  با این افتخاراتی که در سطح آسیا و جهان 
داری، به نظر می رسد فقط جای طلای المپیک 

در کارنامه ات خالی است؟
نقره بازی های جهانی ارزشمند است، اگرچه دوست 
داشتم طلا باشد. رنگ مدال باعث نمی شود انگیزه ام 
را از دســت بدهم. من با قدرت به کارم ادامه می دهم 
و المپیک 2020 هدف اصلی ام است تا ان شاءالله یک 

طلا آنجا کسب کنم. البته قبل از آن بازی های آسیایی 
و مسابقات جهانی 2018 را داریم که امیدوارم بتوانم 

برای کشورم 2 مدال خوشرنگ دیگر کسب کنم.
  با این که کاراته گوی ســبقت را از ســایر 
رشــته های رزمی ربوده، اما به نظر می رسد 

ملی پوشان از برخی مسائل ناراضی هستند؟
من مهمترین دلیل موفقیت کاراتــه از نظر فنی را 
بدنسازی مناســب می دانم. ما مربی ای از  سال 2012 
داشتیم که بدن تمامی ملی پوشان را آماده نگه داشت 
و این اتفاق بســیار مهمی اســت. همچنین همدلی 
کاراته کاهــا که مثل برادر در کنار هم هســتند، واقعا 
مثال زدنی است. من فکر می کنم کمتر تیمی در کشور 
داشته باشیم که چنین جوی مثل کاراته در آن وجود 
داشته باشد. با این حال هنوز کمبودهایی وجود دارد 
که امیدواریم با توجه به موفقیت های به دست آمده در 
سال های اخیر مسئولان را به این فکر بیندازد که بیشتر 
از کاراته حمایت کنند. خیلی عادت ندارم گلایه کنم اما 

قهرمانان کاراته هم به حمایت بیشتر نیاز دارند.
  در آخر اگر صحبتی مانده، بگو؟

دوســت دارم از مربی شخصی ام آقای دباغیان یک 
تشکر ویژه داشته باشم که تمام موفقیت هایم را مدیون 
او هستم. وقتی  سال 80 به باشگاه رفتم تا کارم را زیر 
نظر او آغاز کنم، هیچ چیز از کاراته نمی دانســتم و با 
کمربند سفید تمرین می کردم. امروز که دارم با شما 
صحبت می کنم، افتخارات زیادی را برای کاراته کشورم 
رقم زدم که ســهم بزرگی از آن به خاطر رهنمودهای 
مربی ام بوده است. امیدوارم باز هم بتوانم در سال های 
آینده افتخار کســب کنم تا مربــی ام بیش از پیش 

روسفید شود.

در کنار موفقیت هایی که تیم مردان ایران در مسابقات 
اخیر کسب کرد، باز هم حمیده عباسعلی که در سال های 
اخیر به عنوان برند کاراته بانــوان خودش را مطرح کرده 
است، توانست یک تنه در بخش زنان افتخارآفرینی کند و 
بعد از قهرمانی در آسیا، حالا نقره بازی های جهانی را هم 
در کارنامه دارد. در ادامه گفت وگوی »شهروند« با حمیده 

عباسعلی را می خوانید.  
  از مدال نقره ای که در بازی های جهانی لهستان 

کسب کردی، برایمان بگو.
بدون  شــک بازی های جهانی که هر 4 ســال یک بار 
برگزار می شــود و ورود به این رقابت ها با سهمیه بندی 
است، سطح بالایی دارد. نفرات برتر هر وزن در لهستان 
حاضر بودند و به دلیل محدود بــودن تعداد کاراته کاها 
خیلی ها از این رقابت ها به عنــوان المپیک کوچک نام 
می بردند. خدا را شکر دست خالی برنگشتم و با تلاشی 
که داشــتم، مدال نقره گرفتم که بسیار باارزش بود و در 
کنار سایر نفرات توانستیم از شایستگی ایران دفاع کنیم. 

  البته به  نظر می رســد از میان 5 فینالیست 
می توانســتید مدال های طلای بیشتری کسب 

کنید؟
بله؛ همین طور است اما به گفته خیلی از کارشناسان 
مســائل داوری در نایــب قهرمانی مــن و دیگر نفرات 
تاثیرگذار بود. همگان از رســیدن 5 کاراتــه کای ایران 
به فینال تعجب کرده بودنــد و ژاپنی ها نیز برای این که 
قهرمان این دوره شوند، از قدرت خود در داوری استفاده 
کردند. البته آنها با 2طلایی که در کاتا گرفتند، قهرمان 
شدند؛ اما به  هر حال چون میزبان المپیک 2020 هستند، 

برایشان خیلی مهم بود که قهرمان این دوره شوند.
  با روند خوبی که کاراته در پیش گرفته، خودت 

چقدر بــه موفقیت در المپیــک 2020 امیدوار 
هستی؟

ما نشــان دادیم که می توانیم در المپیک موفق عمل 
کنیم و یک رشته جدید را به جمع رشته های مدال آور 
ایران اضافه کنیم. اکثر کاراته کاهای ایران قهرمان آسیا 
هســتند و با ادامه این روند سهمیه شان به نوعی قطعی 
است. من هم ســعی می کنم این روند را تا 3  سال دیگر 

ادامه دهم و دومین زن مدال آور ایران در المپیک باشم. 
  پیشرفت چشمگیر کاراته در سال های اخیر 
را بیشتر حاصل برنامه ریزی مناسب می دانی یا 

همت خود کاراته کاها؟
کاراته همواره در ورزش ایران مظلوم واقع شده است 
و ما هنوز برخلاف ســایر رشــته های رزمی یک سالن 
اختصاصی نداریم. فکر می کنم بیشتر این موفقیت ها به 
خاطر همت ملی پوشان کاراته بوده که با کم وکاستی ها 
ساختند. با توجه به المپیکی شدن کاراته انتظار خیلی 
بیشتری دارند، در حالی  که هنوز نگاه مسئولان نسبت 
به کاراته تبعیض آمیز است. ما نمی گوییم که خیلی خوب 

هستیم، بلکه عملکردمان این مسأله را نشان داده است. 
  در آخر از برنامه های آتی خودت بگو؟

از  سال آینده مســابقات کسب سهمیه المپیک آغاز 
می شود، در حالی که هنوز فرمول کسب سهمیه مشخص 
نیست. همچنین بازی های آسیایی و مسابقات جهانی 
2018 را در پیش داریم که باید خیلی هوشمندانه پیش 
بروم تا در هر 2 رقابت موفق باشم. من سابقه قهرمانی در 
بازی های آســیایی را دارم و امیدوارم بتوانم این مدال را 
تکرار کنم. البته بخش عمده ای از موفقیت هایم را مدیون 
مردم هستم که همواره به من لطف داشتند و مرا حمایت 

کردند. 

مهدی زاده: جو تیم ملی کاراته در ورزش ایران نظیر ندارد

جای طلای المپیک در کارنامه ام خالی است
حمیده عباسعلی: هنوز یک سالن اختصاصی نداریم

من دومین زن مدال آور المپیک می شوم


